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O B E C   B O R O V N I Č K A 
Obecní úřad, Borovnička 93, 544 75 Mostek 

zastupitelstvo obce 
___________________________________________________________________________ 

Z Á P I S 
o průběhu veřejného zasedání zastupitelstva 

obce (dále také „ZO“) konaného dne 9.6.2023 od 18:00 hod. v Krakonošově hospůdce, 
KD, čp 29 

 
Úvod 
     Starostka zahájila čtvrté veřejné zasedání zastupitelstva obce v roce 2023 a přivítala přítomné zastupitelky, 
zastupitele a přítomné spoluobčany. Konstatovala, že zastupitelstvo obce je v  počtu sedmi (7) členů. Svolání 
zasedání bylo zveřejněno na úřední desce včetně elektronické (www.borovnicka.eu)  od 7.8.2023. 
 
   Přítomni      Krátká Kateřina,  

Ing. Macáková Petra,  
Kadečka Jan,  
Mgr. Vynikal Lukáš,  
MUDr. Danielová Jana 
Ing. Hendrych Radomír 
Pavel Písek 

                                                     
                                                          zastupitelstvo obce v počtu 7 členů                                                         
                                                           
     - občané a hosté : dle listiny přítomných ( 12) 
 
Ověřovateli zápisu byli určeni paní Danielová a pan Kadečka. Zapisovatelkou paní Krátká.  
 

HHllaavvnníí  bbooddyy  ppoořřaadduu  jjeeddnnáánníí  ::  

 
1. Finance obce, RO a aktualizace rozpočtu obce 
2. Cenová nabídka na opravu cesty – vrchní část úseku na Klimš 
3. Osvětlení zastávky Santybl 
4. Studie o udržitelnosti vody v krajině  
5. Investice z veřejné sbírky na další opravy kostela 
6. Žádosti a podněty občanů 
7. Ostatní diskuze, informace, plánované akce 

 
Přítomní zastupitelé souhlasí s navrhovanými body 
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1. Finance obce 
 
 
stav hotovosti v pokladně obce ke dni  19.842,- Kč 
stav prostředků na běžném účtu ČS a.s.  ke dni 811.073,18 Kč 
stav prostředků na vkladovém účtu ČS  5.674.108,68 Kč 
 ČNB ke dni      456.422,77Kč 
Fio Veřejná sbírka     124.038,55Kč 
souhrn všech finančních prostředků                     7.085.485,18 Kč 
 
Rozpočtové opatření č. 3/2023 
Starostka předložila zastupitelstvu rozpočtové opatření 3/2023.  V příjmové i nákladové části byly učiněny 
změny pouze v jednotlivých položkách (v příjmové části kvůli daru od kraje za čistou obec, příjmy z prodeje 
obecního vozu a vratky povinného ručení, v nákladové části pak kvůli zvýšeným nákladům na práce v lese a 
výplatou příspěvku za narozené dítě, který nebyl rozpočtován). Změny v příjmech a ve výdajích proběhly 
v souladu se schváleným rozpočtem na rok 2023 
 
Dále starostka předložila zastupitelstvu rozpočtové opatření 4/2023.  Z důvodu velké inflace do našeho rozpočtu 
přichází větší příjmy než byly předpokládané v rozpočtu, navíc jsme dostali vyšší sponzorské dary a i úroky na 
spořícím účtu už dávno přesáhly předpokládané příjmy, je proto nutné navýšit příjmovou část, abychom neporušili 
rozpočtovou kázeň, na straně výdajů je nutno navýšit o zvýšené náklady na opravy cest a náklady na kulturu, i 
když celá letní slavnost byla pokryta ze sponzorských darů, musí se v nákladové části promítnout. Proto 
zastupitelstvu starostka předložila ke schválení rozpočtové opatření 4/2023, kterým se příjmy obce navyšují o 
+740 500 Kč a výdaje obce navyšují v celkové výši +388 000 Kč. Předpokládaný schodek rozpočtu se tedy zatím 
sníží o 352.500 Kč, i když do konce roku předpokládáme ještě další zvýšení na příjmové části. 
 
 
Usnesení 1/4/2023 
Zastupitelstvo obce podle § 84 odst. 2, písm. b), zákona 128/2000 Sb., o obcích schvaluje návrh rozpočtového 
opatření  č.4/2023 na zvýšení příjmů +740 500 Kč a zvýšení výdajů +388 000 Kč. 
 
PRO   7 
PROTI    0   
ZDRŽEL SE   0     
 
2. Cenová nabídka na opravu cesty – vrchní část úseku na Klimš 
 
Na minulém zasedání byla vznesena žádost o opravu vrchní části cesty na Klimš, která byla již špatně sjízdná, 
zastupitelstvo využilo přítomnosti firmy, která opravovala plánované úseky a byla nám vypracována cenová 
nabídka na opravu celého úseku v hodnotě 325.502,10 Kč včetně DPH za použití našeho asfaltového recyklátu, 
zastupitelstvo se již předběžně dohodlo na této investici, a proto starostka předložila usnesení : 
 
Usnesení 2/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do opravy vrchní části cesty v celém úseku 480bm v ceně 325 502,10 Kč od 
firmy Silnice Slovák. 
 
PRO  7    
PROTI     0 
ZDRŽEL SE      0  
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3. Osvětlení zastávky Santybl 
 
Na jednom z předchozích zastupitelstev padl dotaz na prodloužení veřejného osvětlení alespoň do zatáčky na 
Santyblu, aby byla osvětlena zastávka autobusu v půlce kopce na Mostek. Sešli jsme se na místě s Elektrosem, 
který vyhrál veřejnou zakázku na rekonstrukci veřejného osvětlení a diskutovali možnosti, po přidání dvou sloupů 
podél silnice a zavěšení lampy ke sjezdu k altánku by se ovšem osvětlení zastávky nevyřešilo, je příliš daleko a 
nízko, lampa by nemohla být ani natočena tak, aby neosvětlovala řidiče. Takovou investici nám Elektros spočítal 
na 103 tisíc včetně DPH. Se zastupiteli jsme již problém diskutovali a došli jsme k názoru, že bude levnější a 
efektivnější dát jednu solární lampu přímo na úroveň zastávky. Teď zjišťujeme nabídky jednotlivých firem na 
realizace solární lampy. 
 
 
 
 
4. Studie o udržitelnosti vody v krajině  
 
Ohledně zpracování studie jsme měli setkání i se zástupci Mostku a Borovnice, na Mostku to vypadá, že budou 
chtít zpracovat celý katastr obce samostatně, protože spadají do více povodí, v Borovnici problémy s vodou zatím 
nepociťují a nemají potřebu něco podobného řešit. 
My jsme již na prahu podání žádosti o financování celé studie z Národního programu obnovy, abychom žádost 
mohli úspěšně podat, navrhuji usnesení: 
 
Usnesení 3/4/2023 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce komunikací a plněním úkolů směřujícím k podání žádosti z programu 
NPO-POPFK 166 - Komplexní vodohospodářské studie pro území našeho katastru. Tuto žádost bude zpracovávat 
externí organizace Krajinohled z.s. v ceně 20000,- Kč.  
 
PRO   7 
PROTI    0   
ZDRŽEL SE   0     
 
 
 
5. Investice z veřejné sbírky na další opravy kostela 
 
V minulém měsíci byly vyměněny okapy a žlaby v zadní části kostela, které byly už úplně prožrané a nefunkční, 
teď je potřeba odvézt vodu ze svodů, aby se vsakovala na louce a ne pod základy kostela. Zastupitelstvo se na tom 
již předem shodlo, a proto navrhuji usnesení: 
 
 
Usnesení 4/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do odvodu vody z okapů na kostele z prostředků veřejné sbírky. 
 
PRO       7 
PROTI     0 
ZDRŽEL SE   0     
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6. Žádosti a podněty občanů 
 
Žádost o vydělení pozemků v lesním pozemku na Santyblu 
Již v hluboké minulosti tam vznikla parkovací stání a přístřešky k chalupám na Santyblu. Byli jsme jako majitel 
pozemku naším lesním hospodářem upozorněni, že jsou součástí lesního pozemku, chalupáři na to byli upozorněni 
a chtěli by celou situaci řešit vydělením pozemků, vyjmutím z lesního fondu a pronájmem od obce. Na vlastní 
náklady by nechali vypracovat geometrický plán jako podklad k vydělení cca 150m2 dle přiloženého plánku 
Zastupitelstvo chápe, že stavby jsou tam již z minulosti a na pozemcích chataři nemají místo na vybudování jiných 
stání, proto by chtělo chatařům vyjít vstříc a situaci narovnat 
 
Usnesení 5/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje vydělení pozemků dle předběžného zákresu a následné vyjmutí nově vzniklých 
pozemků z lesního fondu 
 
PRO   7  
PROTI     0  
ZDRŽEL SE   0     
 
 
Žádost o finanční příspěvek na svoz textilu od Diakonie Broumov 
Byla nám doručena žádost od Diakonie Broumov, pro kterou jsme již několikrát sbírali použitý textil, o finanční 
příspěvek na jeho svoz s pracovníky.  
Se zastupitelstvem jsme se o této možnosti diskutovali a jelikož je podporujeme již pořádáním sbírek a 
podporujeme Charitu ve Dvoře a její občanskou poradnu, tak jsme se rozhodli z rozpočtu neuvolňovat žádný další 
dar. 
 
Usnesení 6/4/2023 
Zastupitelstvo schvaluje finanční příspěvek pro Diakonii Broumov 
 
PRO      0 
PROTI      7 
ZDRŽEL SE    0     
 
 
 
Nabídka paní Čapkové na odkup pozemků pod cestou na Klimš 
Paní Čapková, která vlastní část pozemků pod obecní účelovou komunikací nad trafačkou na Klimši, nám při 
ústním jednání nabídla, že by byla ochotná odprodat pozemky 1292/2 a 1093/3 o celkové výměře 408 m2 a 
narovnat tak majetkové vztahy. Necháme si zpracovat odhad ceny pozemku a s paní Čapkovou zahájíme jednání o 
odkupu 
 
Usnesení 7/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje zahájení jednání o odkupu pozemků 1292/2 a 1093/3 a pověřuje starostku zadáním 
odborného cenového odhadu. 
 
PRO     7 
PROTI     0 
ZDRŽEL SE   0     
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7. Ostatní diskuze, informace, plánované akce 
 
Světla pro sály 
Ani přes prázdniny a po urgencích jsme se nedočkali cenových nabídek na instalaci nakoupených světel ani od 
jedné oslovené firmy. Proto jsme oslovili další tři firmy, některé rovnou napsali, že nemají volné kapacity, podařilo 
se nám však dostat sem pana elektrikáře z Nové Paky, který celý sál přeměřil a vypracoval nám cenovou nabídku 
na 68.927 Kč bez DPH, první volný termín má 7.9. a práci odhadl na 4-5 pracovních dní, tudíž by ve středu 13.9. 
mělo být hotovo a nová světla budou nainstalována před koncertem skupiny Kameron, kterou pořádá místní 
hospůdka. 
 
Usnesení 8/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do instalace nových světel v kulturním domě v sálech od firmy Elektro 
Mentus v hodnotě 68927 Kč + DPH 
 
PRO    7 
PROTI    0  
ZDRŽEL SE   0     
 
 
Odpady 
Nebezpečný odpad – potvrzen termín podzimního svozu nebezpečného odpadu – proběhne v sobotu 21.10. na 
obvyklých stanovištích, ještě připomeneme na příštím zasedání. 
 
                    
Další veřejná zasedání - 6.10., 8.12. 
 
Před zasedáním obdrželo zastupitelstvo žádost o příspěvek na koncert skupiny Kameron pořádaný místní 
hospůdkou. Žádost splňuje veškeré náležitosti a zastupitelstvo projedná výši příspěvku. Písemně rozhodnutí pak 
sdělí žadateli. 
 
Všichni přítomní byli vyzváni k podávání podnětů na investice do rozpočtu v příštím roce, sešly se tyto nápady: 
- oprava okapů na kulturním domě 
- dodělání zábradlí u terásky hospody 
- na hřišti instalace nějakých prvků pro sportovní využití 
- vyřešení místa pro bio odpad, kompostárna 
 
Další náměty do diskuze již nebyly, a proto starostka poděkovala všem přítomným a ukončila zasedání v čase 
18:28 
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Přehled usnesení z veřejného ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Borovnička konaného 
9.6.2023 
 
 
Usnesení 1/4/2023 
Zastupitelstvo obce podle § 84 odst. 2, písm. b), zákona 128/2000 Sb., o obcích schvaluje návrh rozpočtového 
opatření  č.4/2023 na zvýšení příjmů +740 500 Kč a zvýšení výdajů +388 000 Kč. 
 
PRO     7 
PROTI     0 
ZDRŽEL SE   0     
SCHVÁLENO  
 
Usnesení 2/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do opravy vrchní části cesty v celém úseku 480bm v ceně 325 502,10 Kč od 
firmy Silnice Slovák. 
 
PRO   7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
Usnesení 3/4/2023 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku obce komunikací a plněním úkolů směřujícím k podání žádosti z programu 
NPO-POPFK 166 - Komplexní vodohospodářské studie pro území našeho katastru. Tuto žádost bude zpracovávat 
externí organizace Krajinohled z.s. v ceně 20000,- Kč.  
 
PRO   7 
PROTI   0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
Usnesení 4/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do odvodu vody z okapů na kostele z prostředků veřejné sbírky. 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
Usnesení 5/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje vydělení pozemků dle předběžného zákresu a následné vyjmutí nově vzniklých 
pozemků z lesního fondu 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
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Usnesení 6/4/2023 
Zastupitelstvo schvaluje finanční příspěvek pro Diakonii Broumov 
 
PRO    0 
PROTI    7 
ZDRŽEL SE   0 
NESCHVÁLENO  
 
Usnesení 7/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje zahájení jednání o odkupu pozemků 1292/2 a 1093/3 a pověřuje starostku zadáním 
odborného cenového odhadu. 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
Usnesení 8/4/2023 
Zastupitelstvo obce schvaluje investici do instalace nových světel v kulturním domě v sálech od firmy Elektro 
Mentus v hodnotě 68927 Kč + DPH 
 
PRO   7 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE   0 
SCHVÁLENO  
 
 
 
V Borovničce 21.8.2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
………………………………………    ……………………………………………….   ………………………………….. 
          Ing. Petra Macáková                      Jan Kadečka            MUDr. Jana Danielová 
            (starostka obce)                 (ověřovatel zápisu)                         (ověřovatelka zápisu) 


